



Jan Oregard Christensen 2006

Fuglene ved Tørning Mølle

Naturen omkring Tørning Mølle er udpeget som fuglebeskyttet område, hvor der yngler mange fugle – også mange sjældne. I Pamhule lever vandsalamander, skovfugle og bestemte træarter. Bøgeskoven dyrkes efter principper for naturværn skovdrift, hvor bøgen sør sig selv, og nogle af de gamle træer får lov til at blive liggende i skovbunden. Hindemåde er et stort naturområde på 68 hektar genskabt med søer og enge.



Isfuglen

Ingen anden dansk fugl ligner Isfuglen med dens metalskinende blå, grønne og turkise farver. Isfuglen lever året rundt ved det åbne og rindende vand i naturen omkring Tørning Mølle. Kunstige redekasser af ler har fået flere Isfugle til at yngle i området.



Bjergvipstjerten

Med en grå kalot, gul bug og en sort hagesmæk er Bjergvipstjerten en smuk fugl. Bjergvipstjerten kommer hertil hvert forår og bygger sin rede under broer eller mellem sten foret med strå og fjer.



Vandstøeren

Vandstøeren er en lille og buttet fugl med kort hale, der lever ved vandløb. Om sommeren kan den trække nordpå til elve og fosser. Vandstøeren udfolder sine vinger og drøner af sted på bunden af vandet for at finde føde.



Grågåsen

Grågåsen har en gråbrun dragt med lysere bug. Grågåsen trækker hertil om foråret og får tidligt udrug et hold gæslinger. Grågåsen bygger sin rede på jorden, men det er ikke nemt at komme den nær, for gåsen er vagtsom og passer godt på sin familie.



Birdlife

The area around Toerning Mill is a protected area for birdlife and there are many species breeding here, including rarer species. At Pamhule you will find newts, forest birds and a variety of trees. The beech wood is allowed to flourish naturally. The beech sows its own seeds and some of the old trees are left to rot into the soil. Hindemåde is a large, natural, restored area of 68 hectares with lakes and fields.

The Kingfisher

The Kingfisher is unlike any other bird with its glossy metallic blue and turquoise colours. It lives throughout the year, close to open running waters in the area around Toerning Mills. Nesting boxes of clay have encouraged more Kingfishers to breed in the area.

The Grey Wagtail

With a grey cap, yellow breast and black bib the Grey Wagtail is a beautiful bird that arrives here each spring to build its nest under bridges or between stones, lined with straw and feathers.

The Dipper

The Dipper is a small, chubby bird with a short tail that lives close to running water. During the summer it heads northwards to rivers and springs. The Dipper spreads its wings and glides along the riverbed to search for food.

The Greylag

The Greylag goose has a grey-brown colour and a paler shaded breast. It flies here in the spring and is one of the earliest birds to hatch its goslings. The goose builds its nest on the ground, but it's not easy to get close for this is a watchful bird that takes good care of its family.



Die Vögel um Tørning Mølle

Die Natur um Tørning Mølle ist Vogelschutzgebiet. Hier finden sich viele seltene Vogelarten zum Brüten ein. In Pamhule gibt es Wassersalamander, viele verschiedene Waldvogel-Arten und verschiedene Baumarten. Der Buchenwald wird nach den Prinzipien der natürlichen Forstwirtschaft betrieben, d. h. die Buchen wachsen wild, wo sich die Eckern säen. Das bedeutet auch, dass einige der alten Baumstämme im Waldboden liegen bleiben können. Hindemåde ist ein 68 Hektar grosses Naturgebiet mit kleinen Seen und Wiesen.

Eisvogel

Kein andere dänischer Vogel ähnelt dem Eisvogel mit seinem blauen, grünen und turkisfarbenen Federkleid. Der Eisvogel lebt ganzjährig an offenen Fließgewässern und Seen im Gebiet um Tørning Mølle. Künstliche Brutkästen aus Holz und Lehm haben dazu beigetragen, dass die Population merkbar angestiegen ist.

Gebirgsstelze

Mit ihrem grauen Köppchen, dem gelben Bauch und einem schwarzen Latz ist die Gebirgsstelze ein schöner Vogel. Die Gebirgsstelze kommt als Zugvogel jedes Jahr nach Tørning um unter Brücken oder zwischen Steinen ein mit Stroh oder Federn gefüttertes Nest zu bauen.

Wasserschwätzer o. Wasseramsel

Die Wasseramsel, auch Wasserschwätzer oder Wasserstar genannt, ist ein kleiner, pummeliger Vogel mit kurzem Schwanz. Während der Sommermonate ist er auch weiter nördlich in Norwegen und Schweden anzutreffen. Der Wasserstar taucht ins Wasser und flitzt mit ausgebreiteten Flügeln über den Grund nach Nahrung.

Graugans

Die Graugans hat ein graubraunes Federkleid mit einem etwas helleren Bauch. Graugänse kommen im Frühjahr und brüten ihr Gelege. Obgleich sie ihr Nest direkt auf der Erde bauen, sollte man sich ihnen nur mit Vorsicht nähern. Der Gänserich ist sehr wachsam und passt gut auf seine Familie auf.

